
PROTOKÓŁ NR 17/2025 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów połączonego z Komisją Oświaty, 

Kultury, Sportu i Promocji, Komisją Komunikacji, Transportu i Bezpieczeństwa 
Publicznego, Komisją Zdrowia i Polityki Społecznej oraz Komisją Ochrony 

Środowiska, Rolnictwa, Leśnictwa, Geodezji i Gospodarki Terenami 
w dniu 29 stycznia 2025 r.

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście, 
zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

Posiedzeniu połączonych komisji przewodniczył Przewodniczący Rady 
Powiatu Rawskiego - Pan Zbigniew Sienkiewicz.

Ad. 1 Otwarcia posiedzenia Komisji o godzinie 14:40 dokonał Przewodniczący Rady 
Powiatu Rawskiego - Pan Zbigniew Sienkiewicz, witając uczestniczących 
w posiedzeniu połączonych Komisji.

Na podstawie list obecności Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził istnienie 
ąuorum we wszystkich komisjach i uprawnienia Komisji do podejmowania 
wiążących decyzji.

Porządek obrad został rozszerzony o punkty:

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wniosku o zezwolenie na 

utworzenie oddziału o profilu mundurowym jako pkt. 6.

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zobowiązania organu 

prowadzącego szkołę do ponoszenia kosztów kształcenia w oddziale o profilu 

mundurowym jako pkt. 7.

Podjęto także decyzję, iż wszystkie punkty przegłosowane zostaną wspólnie 
przez komisję połączoną.

Porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie ąuorum.

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu roku 2025.



3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Rawskiego na lata 2025 - 2039.

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia na rok 2025 planu 

dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, maksymalnej 

kwoty dofinansowania opłat pobieranych przez placówki doskonalenia 

nauczycieli, uczelnie oraz inne podmioty, których zadania statutowe obejmują 

doskonalenie zawodowe nauczycieli oraz form i specjalności kształcenia, na 

które dofinansowanie jest przyznawane w roku 2025 w szkołach i placówkach 

oświatowych prowadzonych przez Powiat Rawski.

5. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli za rok 2024.

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wniosku o zezwolenie na 

utworzenie oddziału o profilu mundurowym.

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zobowiązania organu 

prowadzącego szkołę do ponoszenia kosztów kształcenia w oddziale o profilu 

mundurowym.

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony 

Środowiska dla Powiatu Rawskiego na lata 2025-2028”.

9. Przedstawienie sprawozdania F-01 za IV kwartał 2024 r. SP ZOZ w Rawie 

Mazowieckiej.

10. Wnioski i oświadczenia Radnych.

11. Sprawy różne.

12. Zamknięcie obrad.

Ad. 2 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu roku 2025.
Pan Arkadiusz Gajewski - Skarbnik Powiatu Rawskiego przedstawił projekt nr II 
uchwały w sprawie zmian budżetu roku 2025.

Radni nie złożyli wniosków do projektu uchwały.
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
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Ad. 3 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Rawskiego na lata 2025 - 2039.
Pan Arkadiusz Gajewski - Skarbnik Powiatu Rawskiego poinformował, że zgodnie 
z naniesionymi poprawkami w ramach projektu nr II do uchwały w sprawie zmian 
budżetu roku 2025 należy dokonać aktualizacji w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Powiatu Rawskiego na lata 2025 - 2039.

Radni nie złożyli wniosków do projektu uchwały.
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Ad. 4 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia na rok 2025 planu 
dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, maksymalnej kwoty 
dofinansowania opłat pobieranych przez placówki doskonalenia nauczycieli, uczelnie 
oraz inne podmioty, których zadania statutowe obejmują doskonalenie zawodowe 
nauczycieli oraz form i specjalności kształcenia, na które dofinansowanie jest 
przyznawane w roku 2025 w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych 
przez Powiat Rawski.
Pani Grażyna Walewska - Kierownik Oddziału Oświaty przedstawiła projekt 
uchwały, informując, że na dofinansowanie doskonalenia zawodowego nauczycieli 
w 2025 wyodrębniono środki w wysokości 198 211 zł., które zostały podzielone 
zgodnie z zapisami Karty Nauczyciela oraz Rozporządzenia Ministra Edukacji 
Narodowej.

Radni nie złożyli wniosków do projektu uchwały.
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Ad. 5 Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli za rok 2024. 
Pani Jolanta Pietrzak - Główna Księgowa Powiatowego Zespołu Ekonomiczno- 
Administracyjnego Szkół przedstawiła sprawozdanie z wysokości średnich 
wynagrodzeń nauczycieli za rok 2024.

Komisja jednogłośnie przyjęła sprawozdanie.

Ad. 6 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wniosku o zezwolenie na 
utworzenie oddziału o profilu mundurowym.
Pani Grażyna Walewska - Kierownik Oddziału Oświaty przedstawiła projekt 
uchwały sprawie wniosku o zezwolenie na utworzenie oddziału o profilu 
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mundurowym, który złożyła Pani Dyrektor Zespołu Szkół Ponadpodstawowych 
w Białej Rawskiej.
Zgodnie z ustawą Prawo Oświatowe wniosek o zezwolenie na utworzenie oddziału 
o profilu mundurowym składa organ prowadzący szkołę, w tym przypadku jest to 
Rada Powiatu Rawskiego w Rawie Mazowieckiej. Zarówno wniosek, jak i niezbędne 
dokumenty zostały opracowane i przygotowane.

Radni nie złożyli wniosków do projektu uchwały.
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Ad. 7 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zobowiązania organu 
prowadzącego szkołę do ponoszenia kosztów kształcenia w oddziale o profilu 
mundurowym.
Pani Grażyna Walewska - Kierownik Oddziału Oświaty poinformowała, że 
dokumentem wymaganym do dołączenia do wniosku o zezwolenie na utworzenie 
oddziału o profilu mundurowym wymagane jest dokument dot. ponoszenia kosztów 
kształcenia przez organ prowadzący szkołę w tymże oddziale, które przekraczają 
wydatki bieżące ponoszone na jednego ucznia w pozostałych oddziałach szkoły.
Zgodnie z przeprowadzoną analizą wskazane koszty byłyby rozłożone na pięcioletni 
cykl kształcenia w ramach 170 godzin zajęć dodatkowych oraz szacunkowo 
wyniosłyby między 17-20 tys. zł.

Radni nie złożyli wniosków do projektu uchwały.
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Ad. 8 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony 
Środowiska dla Powiatu Rawskiego na lata 2025-2028”.
Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Rawskiego - Pani Bożena Cichowicz, 
poinformowała, że Komisja Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Leśnictwa, Geodezji 
i Gospodarki Terenami pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Rawskiego na lata 2025- 
2028” na posiedzeniu w dniu 21 stycznia 2025 r.

Ad. 9 Przedstawienie sprawozdania F-01 za IV kwartał 2024 r. SP ZOZ w Rawie 
Mazowieckiej.
Pani Anna Solecka reprezentująca SP ZOZ w Rawie Mazowieckiej przedstawiła 
sprawozdanie F-01 za IV kwartał 2024 roku z zastrzeżeniem, że dane zawarte 
w sprawozdaniu są aktualne na dzień 20 stycznia 2025 roku. Obecnie trwają aktywne 
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księgowania dotyczące roku 2024, więc pozycje przedstawione w sprawozdaniu 
ulegną zmianie.
Dochody ze sprzedaży w roku 2024 uzyskane przez SP ZOZ w Rawie Mazowieckiej 
wyniosły 70 716 367 zł., co stanowi wartość o 25,3% większą niż wartość w 2023 
roku.
Koszty działalności operacyjnej w 2024 roku to kwota w wysokości 77 979 536 zł., 
która stanowi wartość wyższą o 28,2% w porównaniu z rokiem poprzedzającym.
Koszty finansowe poniesione w roku 2024 wynosiły 3 302 306 zł. i były wyższe 
o 8,8% w stosunku do roku 2023.
Kwota amortyzacji na koniec roku 2024 wynosiła 4 184 037 zł., co stanowi podwójną 
wartość w porównaniu do roku poprzedzającego.
Pozostałe przychody operacyjne w 2024 roku wyniosły 3 447 077 zł.
Podsumowanie przychodów i kosztów zawarte w sprawozdaniu wskazuje, że strata 
na działalności gospodarczej wynosi 7 252 338 zł.

Radny Jarosław Uchman zadał następujące pytania:

1) czy w sprawozdaniu F-01 za pierwsze półrocze oraz sprawozdaniu F-01 za cały 
rok dane, które są przedstawione za rok ubiegły powinny być takie same;
Pani Anna Solecka odpowiedziała, że w sprawozdaniu F-01 znajdują się dane 
narastające za bieżący rok sprawozdawczy.

2) doprecyzowując poprzednie pytanie wskazał tabelę Rachunku Zysków i Strat oraz 
kolumnę za rok ubiegły;
Pani Anna Solecka poinformowała, że wskazana tabela nie jest częścią sprawozdania 
F-01.

3) skąd wynika zwiększenie strat na koniec 2024 roku.
Pani Anna Solecka odpowiedziała, że głównym powodem pogłębiania się straty są 
obecnie nieuregulowane przez NFZ koszty wynikające m.in. z nadwykonań, które na 
dzień 20 stycznia 2025 roku wyniosły 6 097 646 zł. Pani Solecka wyjaśniła, że 
nadwykonania wykonane w ramach limitowanych świadczeń wynikają głównie 
z leczenia pacjentów z gruźlicą. NFZ zaakceptował te nadwykonania z uwagi na fakt, 
że SP ZOZ w Rawie Mazowieckiej jako jedyny ośrodek medyczny w okolicy posiada 
możliwość przyjmowania i leczenia takich pacjentów.

Radny Jarosław Uchman zwrócił uwagę na wzrost wartości w obszarze zobowiązań 
krótkoterminowych.
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Pani Anna Solecka wyjaśniła, że ze względu na finansowanie bieżącej działalności, 
które przekracza możliwości NFZ, SP ZOZ korzysta z linii kredytowej.

Radny Jerzy Cybulski w odniesieniu do pytania Radnego Jarosława Uchmana zwrócił 
uwagę na fakt, że SP ZOZ w Rawie Mazowieckiej posiada nowy budynek, którego 
amortyzacja wzrosła 2 100 000 zł., co przekłada się na zwiększenie w obszarze strat.

Radny Jarosław Uchman w swojej wypowiedzi zwrócił uwagę na fakt, że koszty 
ponoszone przez SP ZOZ w Rawie Mazowieckiej z tytułu świadczenia usług 
medycznych są niezwykle wysokie. Zdaniem Pana Uchmana, porównując dane 
z pierwszego półrocza oraz te odnoszące się do całego roku 2024, finansowanie jest 
zbyt intensywne. Obszarami, do których nawiązał Pan Uchman były: usługi obce oraz 
wynagrodzenia.

Radny Jarosław Uchman zapytał, o to w jakim czasie SP ZOZ w Rawie Mazowieckiej 
przewiduje spłatę należności przez NFZ za nadwykonania oraz jakie podjęto kroki 
w celu odzyskania tych środków.
Pani Anna Solecka poinformowała, że SP ZOZ w Rawie Mazowieckiej jest w stałym 
kontakcie z NFZ. Według pozyskanych informacji do dnia 15 lutego 2025 r. ma 
zostać spłacona większość należności lub zostać ustalona data jej spłaty. Pani Solecka 
poinformowała, że zgodnie z szacunkami SP ZOZ szanse na odzyskanie środków za 
nadwykonania są duże.

Radny Stanisław Skoneczny odnosząc się do wypowiedzi Radnego Jerzego 
Cybulskiego poinformował, że jego zdaniem nie można jednoznacznie stwierdzić, iż 
wzrost amortyzacji związany z nowym budynkiem wpływa jedynie na zwiększenie 
strat. W związku z nowym budynkiem wzrosła wartość obiektu i zwiększyła się liczba 
urządzeń, która powoduje również wzrost przychodu.

Radny Stanisław Skoneczny zapytał o, to ile wyniósł wzrost liczby pacjentów 
z gruźlicą oraz z jakiego powodu kwota dot. tzw. nielimitów wzrosła o ok. 2,5 min zł.

Pani Anna Solecka odniosła się do wypowiedzi Pana Skonecznego informując, że 
amortyzacja bezpośrednio wpływa na ponoszone przez SP ZOZ koszty.
Tzw. nielimity dotyczą świadczeń, na których wykonywanie SP ZOZ w Rawie 
Mazowieckiej zawiera z NFZ umowy bez określenia górnych limitów, czyli placówka 
wykonuje tyle świadczeń ile ma mocy przerobowej, a także zależy to od liczby 
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wykonuje tyle świadczeń ile ma mocy przerobowej, a także zależy to od liczby 
pacjentów. Należności z tytułu nielimitów są na bieżąco regulowane przez NFZ (I-III 
kwartał 2024). Obecnie SP ZOZ oczekuje na zapłatę za IV kwartał 2024 roku. Tzw. 
limity dotyczą umów z NFZ na wykonywanie świadczeń usług medycznych, gdzie 
ustalona jest górna granica, do której można wykonywać te świadczenia. Wszelkie 
nadwykonania SP ZOZ stara się wykonywać w konsultacji z NFZ, aby mieć szansę 
na odzyskanie środków. Według zebranych przez Panią Annę Solecką informacji 
NFZ uregulował koszty wynikające z nadwykonań świadczeń z umów limitowanych. 
SP ZOZ w Rawie Mazowieckiej prowadzi rozmowy z NFZ w sprawie zmiany zapisu 
z limitu na ryczałt.
Pani Anna Solecka nie posiadała danych dotyczących szczegółów wzrostu liczby 
pacjentów z gruźlicą.

Przewodniczący Rady Powiatu - Pan Zbigniew Sienkiewicz zapytał o datę złożenia 
korekty sprawozdania F-01 za rok 2024.

Pani Anna Solecka poinformowała, że korekta zostanie złożona, natomiast obecnie 
trwają księgowania.

Ad. 10 Wnioski i oświadczenia Radnych.
W tym punkcie nikt nie zabrał głosu.

Ad. 11 Sprawy różne.
W tym punkcie nikt nie zabrał głosu.

Ad. 12 Po wyczerpaniu przyjętego porządku Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu - 
Pani Bożena Cichowicz dokonała zamknięcia posiedzenia Komisji o godzinie 15:40.

W załączeniu:
- załączniki wymienione w treści protokołu.

Sporządziła: Wiktoria Wojda

Przewodniczący Komisji


